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Zástupci Zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje dnes z rukou
hejtmana Martina Půty a náměstka pro resort zdravotnictví Vladimíra
Richtera slavnostně převzali klíče od sedmi nových sanitních vozů.
Pokračuje tak dlouhodobá pravidelná obměna vozového parku
záchranky. Nové vozy stály necelých 48 milionů korun. Celkem 35,4
milionů korun bylo uhrazeno z investiční dotace Libereckého kraje,
zbytek z provozního příspěvku ZZS LK.

„Obnovu vozového parku Zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje podporujeme pravidelně
od roku 2015. Nové vozy oceňují nejen zdravotníci, ale především pacienti, kterým se první pomoci
dostává z rukou záchranářů právě v sanitkách. Opět všem zdravotníkům moc děkuji za jejich
nasazení a skvělou práci, kterou každodenně odvádějí při záchraně lidských životů," uvedl hejtman
Martin Půta. „Od roku 2015 jsme z krajského rozpočtu podpořili nákup 42 vozů MB Sprinter a
12 vozů Škoda Kodiaq pro Zdravotnickou záchrannou službu Libereckého kraje částkou bezmála 130
milionů korun. Mimoto jsme také v roce 2018 podpořili nákup 5 referentských vozů a vloni
spolufinancovali pořízení 3 elektromobilů.“

V současné době je ve výjezdu 22 vozů MB Sprinter (RZP), 20 jich slouží jako záloha. Vozidel
Škoda Kodiaq (RV) je ve výjezdu 10 a 7 jich je záložních.

„Jsem moc rád, že se můžeme spolehnout na včasný a kvalitní zásah našich zdravotníků. Krajskou
podporu obnovy vozového parku považuji za samozřejmou povinnost, která zlepšuje zázemí při
poskytování první pomoci. Záchrana lidského života je absolutní priorita,“ doplnil Vladimír Richter,
náměstek pro zdravotnictví.

Ve vozech Mercedes Benz Sprinter záchranáři za pacienty vyjíždějí od roku 2015. Důraz přitom



kladou nejen na funkčnost, ale zejména na komfort a bezpečí pacientů i posádek. Všechna
vozidla jsou s pohonem 4x4, který se v podmínkách Libereckého kraje osvědčil jak při jízdě na
sněhu a ledu, ale také na mokru a na nezpevněných cestách. „Veškeré zdravotnické i další
vybavení má ve vozidlech svoje místo, které je pro všechna auta stejné, což velmi zjednodušuje práci
posádek z celého kraje. Mají jistotu, že vždy vědí, kde co najdou, ať jedou jakýmkoliv vozem. Aby bylo
zajištěné bezpeční pro převážené pacienty i záchranáře, veškeré vybavení je uložené buď ve
skříňkách nebo v držácích, záchranářský tablet má nově svou dokovací stanici jak v kabině řidiče, tak
i v ambulantním prostoru,“ uvedl ředitel ZZS LK Luděk Kramář.

Zdůraznil, že rozdíly v zástavbě nových vozidel se od první dodávky z roku 2015 liší nejen
v úpravách, které vzešly z požadavků samotných výjezdových posádek, ale právě a zejména
v požadavcích na vyšší bezpečnost posádek i pacientů.

Letošní obměna sanit znamená i to, že již všechna výjezdová vozidla RZP budou vybavena
elektrohydraulickými nosítky s nosností až 320 kg. „To je samozřejmě velmi důležité pro posádky,
protože s těmito nosítky je snazší manipulace,“ vysvětlil Kramář. „Ve čtyřech vozech navíc můžeme
v případě potřeby rozšířit ložnou plochu nosítek, potřebné vybavení bude neustále ve vozidle. Po
jednom takovém bude mít k dispozici výjezdová základna v každém bývalém okrese, tedy Liberec,
Jablonec nad Nisou, Česká Lípa i Turnov.“

Všechna vozidla jsou samozřejmě uzpůsobena na bezpečný převoz nejen inkubátoru
neonatologického oddělení KNL, ale i přístrojů na mimotělní oběh (ECKMO) anebo na převoz
intraarteriální balónkové kontrapulzace. Novinkou, která se již testuje na některých vozidlech
v provozu, jsou omyvatelné samonavíjecí bezpečnostní pásy na lehátku nosítek.

Ani nahrazované sanity ze silnic nezmizí, jen se posouvají na místa do zálohy a v případě
potřeby po nich záchranka může kdykoliv sáhnout. Nové vozy záchranka pořizuje v poslední
době pravidelně každý rok, stále dbá na to, aby její vozový park byl bezpečný a moderní.
„Vzhledem k tomu, že kvalitní a bezpečná auta jsou pro naši práci nezbytná, budeme se samozřejmě
snažit zabezpečit finanční prostředky na další pravidelnou obnovu vozového parku. A jsme
Libereckému kraji vděční, že nás podporuje a vychází nám podle svých možností vstříc,“ doplnil
Kramář.

Tisková zpráva ve spolupráci se ZZS LK 

 



 


